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 Maritha Jensen, Anhörigföreningen 
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Ärendelista 2023-10-18 
    

Paragraf Ärende           Diarienummer
  

§ 17 Budget 2024 samt diskussion om 
skyddsrum 

SN 2022/89 

§ 18 Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

 

§ 19 Remiss av trafikplan för Hultsfreds 
kommun 

SN 2023/52 

§ 20 Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem SN 2016/27 

§ 21 Lägesrapport arbetsgrupp enkla hjälpmedel  

§ 22 Information om Inspektionen för vård och 
omsorgs (IVO) tillsyn av medicinsk vård 
och behandling av äldre på särskilt boende 

SN 2023/16 

§ 23 Information om reportage i Nya Tidningen  

§ 24 Kommunala frågor  

§ 25 Verksamhetsfrågor vård och omsorg  

§ 26 Övriga frågor - Hemtjänstindex SN 2023/22 
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KPR § 17/2023 Diarienummer 2022/89  

Budget 2024 samt diskussion om 
skyddsrum 

Sammanfattning 
Rådet får information om arbetet med budget 2024 och de investeringar som 
planeras. Rådet diskuterar också hur många skyddsrum som finns i 
kommunen. 

Ärendebeskrivning 
På grund av det ekonomiska läget har budgetarbetet inför 2024 senarelagts 
till hösten. År 2023 förväntas dock kommunen gå med ett plusresultat.  

Den totala budgeten för hela kommunen är 1,353 miljarder kronor på ett år. 
Anpassningar av kommunens budget sker varje år med hänsyn till 
demografimodeller. Dels räknar man på hur många som bor i kommunen, 
dels tar man hänsyn till hur många personer i en viss målgrupp som bor i 
kommunen. Det är färre som bor i kommunen nu då befolkningen minskat 
med cirka 173 personer. Det leder till att kommunen inte får lika mycket 
pengar i intäkter. Socialnämnden, som ansvarar för äldreomsorgen, får en 
ökad budget totalt sett 2024 då antalet äldre i kommunen ökar.  

Socialnämnden förväntas få ett minusresultat 2023. Inför budget 2024 
behöver nämnden även göra besparingar. Besparingsförslaget från nämnden 
går ut på att kapa plusresultat som funnits på vissa poster inom 
verksamheterna. 

De kommunala avgifter som är lönebaserade har räknats upp med 2,6 
procent. Avgifter som inte är lönebaserade har räknats upp med 1,8 procent. 
De avgifter som landar under kultur- och fritidsförvaltningen, som 
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lokalhyror eller inträde till simhall med mera, räknas inte upp inför 2024. 
De avgifterna räknas upp vartannat år. 

Investeringsbudgeten inför 2024 har minskat. De investeringar som fortsatt 
planeras är inventarier på skolorna, renovering av vägar och avlopp samt 
ombyggnad, renovering och skötsel av kommunens fastigheter. Enligt 
planeringen kommer korttidsenheten på Knektagården i Hultsfred byggas 
om från och med hösten 2024. Antalet platser på korttidsenheten ska utökas 
från 13 till 18. Därefter planeras även kök och dagverksamheten för 
personer med demens på Knektagården byggas om.  

Frågor ställs från rådet om hur ökade energikostnader, för exempelvis el och 
fjärrvärme, påverkar kommunen. Då de avtal som gäller löper ut upphandlas 
priserna nu på nytt och kan inte redogöras för just nu.  

Håkan Hermansson, SPF, framför att han anser att ökningen av kostnaden 
för kyld mat med nio kronor var hög. 

Skyddsrum 
Diskussion förs om kommunens skyddsrum. Det finns planer för varje 
fastighet över att ställa i ordning de skyddsrum som finns inom 36 timmar. 
Det är fastighetsägarna som har tagit fram dessa. 

Lena Hasting, PRO, framför ett önskemål om att säkerhetsansvarig i 
kommunen skickar ut information i pappersform om var skyddsrummen i 
kommunen finns. Detta då alla inte kan söka upp informationen digitalt på 
exempelvis MSB:s hemsida (Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap). Frågan tas med. 

Skickas till 
Säkerhetssamordnare. 
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KPR § 18/2023   

Genomgång av föregående 
mötesanteckningar 

Sammanfattning 
Rådet går igenom mötesanteckningarna från mötet 2023-05-17. 

Ärendebeskrivning 
Flera frågor lyftes under punkten för kommunala frågor (KPR § 9/2023). De 
har skickats till Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK). 
Pensionärsrådet önskar svar från ÖSK på ett kommande möte. 
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KPR § 19/2023 Diarienummer 2023/52  

Remiss av trafikplan för Hultsfreds 
kommun 

Sammanfattning 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) har skickat en remiss på 
utkast på trafikplan för Hultsfreds kommun till bland annat pensionärsrådet. 
Sista svarsdatum har flyttats fram till 2023-10-18.  

Ärendebeskrivning 
SPF Seniorerna och PRO Hultsfred-Vena har till dagens möte lämnat in 
synpunkter på remissen. 

SPF Seniorerna lämnar följande synpunkter: 

”Vi tackar för vi fått ta del av planen. Som kommunförening konstaterar vi 
att planen i huvudsak bara omfattar tätorten.  

Vi anser också att det brister i information till allmänheten, tex genom 
utställning på biblioteken. 

Mer konkreta frågeställningar: 

• Silverslättsvägen: Hur går det med busstrafik norrut? 

• Norra Oskarsgatan: för all busstrafik? 

• Aspedalsgatan: kritik mot enkelriktning och den breda G/C vägen. 

• Aspedalsgatan/Fabriksgatan: G/C överfart järnvägen? 

• Gränsgatan: stängs av för motortrafik mot Hagadalsgatan? 

• ”Hagadalskolan”, var ligger den? 
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• Parkleden söderut, hur och var ansluter den? 
• Tillfart Herrstorpet? 
• G/C Folkparksvägen, ej komplett. 
• Genomfart Vena, innebär risker, särskilt vid tung trafik. 
• Busshållplatser Triabo.” 

 
PRO Hultsfred-Vena lämnar följande synpunkter: 

”När man ser den framtida trafikutvecklingen som presenteras i förslaget 
till Trafikplanen är det många, ganska stora, förändringar som innebär 
förflyttning av bil- och busstrafiken i Hultsfred. 

Därför noterar vi tacksamt att G/C vägarna byggs ut. Säkrare skolväg är 
viktigt och dessa utnyttjas också av den äldre befolkningen. 

Vi ser gärna att det finns upp/nerfarter i båda ändar av trottoarer för 
rullatorer, rullstolar och för äldre med svårigheter att ta sig upp och ner för 
höga trottoarkanter. 

Ser med tillfredsställelse att det finns handikapplatser vid 
parkeringsplatserna både i centrala Hultsfred och utanför centrum, viktigt 
för både äldre och handikappade. 

Busshållplatser anser vi bör ha en ”bussficka” att stanna i vid av och 
påstigning. En viktig aspekt i diskussionen om trafiksäkerhet. 

Redan nu ser vi att Norra Oskarsgatan är mycket trafikerad. Att då ändra 
avfarten, från Oskarsgatan till Industrierna bakom Willys, att gå förbi 
infarten till Willys parkering har vi svårt att förstå. Det är mycket tung 
trafik som nu passerar den stora parkeringen som serverar flera butiker mm 
och med bara en in/utfart. Gatan och parkeringen utnyttjas av människor i 
alla åldrar, gående, cyklande och bilburna. Lite oroande.” 

Anhörigföreningen ställer sig bakom SPF:s yttrande och PRO:s yttrande.  

Ordförande läser upp det kommunala tillgänglighetsrådets yttrande för 
pensionärsrådet.  

Underlag 
Remiss av utkast på trafikplan för Hultsfreds kommun. 

Yttrande från SPF Seniorerna Hultsfredbygden 2023-10-17. 
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Yttrande från PRO Hultsfred-Vena 2023-10-18. 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
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KPR § 20/2023 Diarienummer 2016/27  

Lägesrapport Hultsfred Trygga Hem 

Sammanfattning 
Rådet får information om arbetet med att bygga om kommunens särskilda 
boenden för äldre. 

Ärendebeskrivning 
Den första etappen av byggandet på det särskilda boendet på Aspedalsgatan 
i Hultsfred är klar. Det finns nu 26 lägenheter i den nybyggda delen. Den 
andra etappen pågår just nu, där den gamla delen av boendet renoveras och 
byggs om. Om allt går som planerat står boendet klart i juni 2024. 

Nästa boende att renoveras och byggas om är det särskilda boendet på 
Doktorsvägen i Mörlunda. Planeringen tros bli klar till årsskiftet. När 
planeringen är klar ska arbetet upphandlas.  
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KPR § 21/2023  

Lägesrapport arbetsgrupp enkla 
hjälpmedel 

Sammanfattning 
Rådet får information om arbetet med att visa enkla hjälpmedel. 

Ärendebeskrivning 
Enkla hjälpmedel är egenvårdsprodukter som du själv kan köpa på den 
öppna marknaden. 

Enkla hjälpmedel går bland annat att beställa och handla hos 
tillgänglighet.nu som finns på Stationsgatan 5 i Hultsfred. Det går nu också 
bra att betala med Swish. Det har på sista tiden börjat röra på sig vad gäller 
försäljningen. Allmänheten är välkommen att komma in, se vad som finns 
och testa.  

Glasskåpen som visar olika enkla hjälpmedel finns kvar runt om i 
kommunen. Arbetsgruppen ordnar med caféer för personer med rullatorer. 
Där får man en gratis genomgång av sin rullator av kommunens 
hjälpmedelstekniker. Det är uppskattat av besökarna. 
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KPR § 22/2023 Diarienummer 2023/16  

Information om Inspektionen för vård 
och omsorgs (IVO) tillsyn av 
medicinsk vård och behandling av 
äldre på särskilt boende 

Sammanfattning 
Rådet får information om tillsyn av medicinsk vård och behandling av äldre 
på särskilt boende. 

Ärendebeskrivning 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har genomfört en nationell tillsyn 
av medicinsk vård och behandling av äldre på särskilt boende. Rådet får 
information om de delar som kritiken mot Hultsfreds kommun handlade om. 
Socialnämnden ska senast i mars 2024 svara IVO om vilka åtgärder som 
planeras.  
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KPR § 23/2023  

Information om reportage i Nya 
Tidningen 

Sammanfattning 
Rådet får information om en nyhetsartikel i Nya Tidningen. 

Ärendebeskrivning 
Företrädare från pensionärsrådet har varit med i Nya Tidningen och berättat 
om vad rådet gör.  
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KPR § 24/2023  

Kommunala frågor 

Sammanfattning 
Rådet får möjlighet att lyfta kommunala frågor. 

Ärendebeskrivning 
Eva-Maria Helgesson, SPF, framför att busshållplatserna vid Triabo inte är 
säkra. De är inte heller på samma nivå beroende på vilken riktning man ska. 
Då det är en pendlingsknutpunkt undrar Eva-Maria om fickorna för på- och 
avstigning kan göras djupare. Synpunkten tas med. 

Håkan Hermansson, SPF, lyfter en debattartikel från Afasiförbundet: ”Sluta 
diskriminera med röststyrda tjänster”. Det är viktigt att ta hänsyn till olika 
språk eller andra svårigheter med språket. Det är en intressant fråga ur ett 
tillgänglighetsperspektiv. 

Skickas till 
Östra Smålands Kommunalteknikförbund (ÖSK) 
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KPR § 25/2023  

Verksamhetsfrågor vård och omsorg 

Sammanfattning 
Rådet får information om de frågor som är aktuella just nu inom vård och 
omsorg. 

Ärendebeskrivning 
Det är mycket arbete just nu kopplat till att kommunens särskilda boenden 
för äldre byggs om. Det är flera omflyttningar av de som bor på grund av 
renoveringen, och som också ska flyta på bra.  

Digitalisering och välfärdsteknik är ständigt aktuella frågor. Ett exempel på 
välfärdsteknik är den digitala tillsynen. Idag är det ett tiotal personer som 
har digital tillsyn. Det är en bra lösning när den enskilde tycker att fysisk 
tillsyn, exempelvis på natten, stör mer än gör nytta. På de särskilda 
boendena finns i stället möjlighet till värmekameror. Det behövs inget 
biståndsbeslut för att få digital tillsyn. 

Det finns just nu många personer med beslut om särskilt boende men som 
inte flyttat in än. De flesta har erbjudits en lägenhet men tackat nej.  

Ett nytt planeringssystem har börjat användas i hemtjänsten. Syftet är att 
den enskilde ska få den hjälp som hen ska ha samt att arbetssättet ska bli 
mer effektivt. Mycket arbete läggs på att lösa vissa inkörningsproblem. Det 
är viktigt att uppgifter läggs in i systemet på rätt sätt. Det är därför viktigt att 
prata om hur man ska använda systemet så det blir rätt. 
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KPR § 26/2023 Diarienummer 2023/22 

Övriga frågor - Hemtjänstindex 

Sammanfattning 
Rådet får möjlighet att lyfta övriga frågor. 

Ärendebeskrivning 

Hemtjänstindex 
Håkan Hermansson, SPF, vill lyfta SPF:s nationella projekt Hemtjänstindex. 
Hemtjänstindex är en sammanvägning av den data som på olika sätt visar på 
kvalitet i hemtjänsten. Det första resultatet publicerades i november 2022 
och resultatet för 2023 kommer nu snart publiceras. Ett webbinarium 
kommer hållas den 7 november. Analysen av resultatet måste köpas av 
kommunen för 20 tusen kronor.  

Ordförande informerar om hur socialnämndens arbetsutskott 2023-06-19 
gått igenom frågan. Hultsfreds kommun fick ett bra resultat totalt sett 2022. 
Det var kategorin information som fick ett lägre resultat. Därför kommer 
förvaltningen se över och arbeta med informationen på olika sätt. Nämndens 
mål- och nyckeltal kommer tas upp för beslut i nämnden omkring mars 
2024.  

Rapport från träff med anhörigföreningar 
Maritha Jensen, Anhörigföreningen, har varit på en träff för 
anhörigföreningar från olika kommuner. Där fick Hultsfreds kommun ett 
bra betyg i sitt arbete med anhörigstöd. 
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